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Svar på § 37-spørgsmål nr. 82-2018 ang. fangstmængder IØstgrønland 

I medfør af Inatsisartuts forretningsorden § 37 stk. 1, har du fremsat spørgsmål til 
Naalakkersuisut vedr. fangstmængder I østgrønland. Spørgsmålet er henvist til 
besvarelse hos mit område. 

Ad. 1) Har Naalakkersuisut kortsigtede og langsigtede planer for en udvIdelse af kvoten 
p~ antallet af dyr, der m~ fanges? 

Naalakkersuisut forholder sig til de fastlagte kvoter på narhvaler, Isbjørne, hvalros, 
vågehval samt moskusokser, idet disse allerede er blevet fastlagt i december 2017 for 
2018-sæsonen. Naalakkersulsut har ikke drøftet eller på anden måde vurderet om der 
skal foretages ændringer. 

Naalakkersulsut kan Ikke forudse om udvidelse af kvoterne på isbjørne og hvalrosser, 
idet biologiske undersøgelser fortsat pågår. Der kommer en ny rådgivning for isbjørne I 
2022 og der afventes ligeledes en ny rådgivning på hvalrosser I år eller 2019. 

Hvad angår narhvaler, så blev der modtaget en ny biologisk rådgivning for narhvaler I 
østgrønland, som blev behandlet I den Nordatlantiske Havpattedyrskommission 
(NAMMCO) marts 2018. Ny rådgivning på narhval baseret på flytællinger og 
mærkninger inkluderer opdeling af forvaltningsområderne i østgrønland: TasJilaq, 
Kangerlussuaq og Ittoqqortoormiit som tre separate forvaltningsområder, hvilket anses 
som en mere forsigtig tilgang til forvaltning. Kangerlussuaq området er ny opdeling. 

Naalakkersuisut har endnu ikke behandlet seneste rådgivning og kan på nuværende 
tidspunkt ikke udtale sig yderligere. 

Hvad angår vågehvaler i østgrønland, så har Naalakkersulsut besluttet at ansøge om 
kvoteforhøjelse hos Den Internationale Hvalfangstkommission (IWC) i perioden 2019-
2025. Arbejdet sker via Udenrigsministeriet og skal behandles under IWC 
kommissionsmødet i september 2018. 

Hvad angår moskusokser, så er der p.t. Ingen planer om biologiske undersøgelser hos 
Naturinstituttet og Naalakkersuisut forholder sig derfor til den nugældende rådgivning og 
fastlagte kvote. 

Hvad angår havfugle, så er situationen for lomviebestanden I østgrønland ikke særlig 
godt, med en tilbagegang på ca. 50 % siden 2010 I Appallk og Kangikajik kolonierne. 
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Ad. 2) Er der planer om at få foretaget undersøgelser om begrænsningerne på narhval 
og isbjørne på østkysten er i overensstemmelse med Indbygger antallet? 

Ad. 4) Er der planer om tiltag, der tager højde for indbyggertallet ved tildeling af 
fangstmængder? 

Spørgsmål 2 og 4 besvares samlet. Kvoterne fastsættes på baggrund af bestandens 
bæreevne med henvisning til bæredygtighedsprincippet ved fangst. Naalakkersuisut 
fastsætter et eller flerårige kvoter for fangst af kvoterede arter, særskilt for hver bestand 
eller underbestand. Fastsættelsen af kvoter sker også med hensyn til internationale 
aftaler, der er indgået med henblik på ressourcernes bevarelse og reproduktion, 
biologisk rådgivning, brugerviden, og en offentlig høring. 

Kvoterne fastsættes alt efter hvor meget en narhval eller Isbjørnebestand kan bære, 
uden at bestandene går tilbage. 

Ad. 3) Kystområdet i østgrønland, hvor der kan jages, strækker sig på et område på 
1.000 kilometer, og det giver mig anledning til at spørge, om der er planer om optælling 
af antallet af bestandene på henholdsvis, narhval og isbjørn? 

Grønlands Naturinstitut er blevet hørt i forbindelse med spørgsmål 3, da det er instituttet 
der udfører tællingerne. 

Der er pt. ingen planer om at tælle hvidhvaler, da der er blevet observeret så få 
hvidhvaler I Østgrønland. Det ville være for omkostningskrævende at tælle dem I forhold 
til det forventede antal hvidhvaler. Der er kun set meget få hvidhvaler I forbindelse med 
narhvaltællinger, og antagelsen er, at antallet er for lavt til at forsyne en bæredygtig 
fangst. 

Der har været narhvaltællinger i østgrønland i 2010, 2016 og 2017, og der planlægges 
en ny tælling ud for Nationalparken I 2018. 

Der er foretaget undersøgelser af isbjørne i 2015, 2016 og 2017 i Sydøstgrønland, og 
planen er at foretage undersøgelser i Nordøstgrønland I 2018, 2019 og 2020. Der 
forventes tællinger af isbjørne i udvalgte steder i østgrønland i år 2021 . En ny 
rådgivning på en bæredygtig isbjørnekvote forventes derfor i 2022. 

§i"r hilse~ 

Erik J nse 
Naala er isoq for Fiskeri, Fangst og Landbrug 
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